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Brande City er den samlende forening for Brande, samt de 

omkringliggende landsbyer. 

Brande City arbejder for at forstærke sammenholdet og 

aktiviteterne i området yderligere. 

Du undrer dig måske over hvad Brande City egentligt laver?  

Derfor får du hér en liste over nogle af de ting, som foreningen har 

lavet i løbet af 2023 

• Trappe projektet ”Gennembruddet”: Der er afviklet mange møde i 
styregruppen, hvor Jens Pedersen og Kent Lykke repræsenterer Brande 
City, sammen med Ikast-Brande Kommune, Bestseller og Realdania. 
Styregruppen har valgt firmaet Vandkunsten til at lave et mere konkret 
forslag til projektet. Udviklings- & Planlægningsudvalget i Brande City har 
haft møde med Anders Holch Poulsen, Bestseller, som sagde god for at 
købe Storegade 32, så denne kan indgå i projektet. Der er p.t. indsamlet 
godt kr. 49 mio. + køb af Storegade til kr. 7,3 mio. 
 

• Netværksmøder med virksomhedsbesøg hos Remisen, Welcon, 
Rosenbedet, BM Invest. Desuden har der været et godt besøgt foredrag 
på Artium med tømmerlusen, samt foredrag fra InnovationCity vedr.  
professionelle bestyrelser i virksomheder. 
 

• Den 18. januar gik vi online med den nyt designede hjemmeside 
www.brande.dk. Der har været over 300 arrangementer slået op på 
Brande.dk, der er lavet nye opdateringer på foreningsoversigten, og der 
er lavet en del nye lejeopslag. Samtidigt er der kommet 10 nye info sider 
om bl.a. Art Hotel m.m. 
 

• Der er uddelt ca. 50 velkomstpakker til nye tilflyttere. og man er i fuld 
gang med at lave 75 nye. Der er en fantastisk opbakning til 
velkomstpakkerne fra forretninger og foreninger. 
 

• Der er blevet afholdt reception på Remisen for de 4 fine bænke ”Thors 
Design”, som vi kan takke Torben Larsen og Teil Bechmann fra Give Steel 
for at have givet os. Der er placeret én bænk ved det gamle sygehus, to 
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ved Remisen, samt én på Brandlund Hede, hvor vi så samtidig have en 
foto konkurrence, om det bedste billede fra bænken. 
 

• Vi er blevet medlem af Herning-Ikast-Brande Erhvervsråd, hvor vi bl.a. 
skal hjælpe med at arrangere et iværksætter/innovations arrangement i 
uge 46 i Brande. 
 

• Brande City har igen i år forsøgt at drive springvandet på Torvet og 
Mølletorv, i samarbejde med Oliver Bach, Wintec, da kommunen ikke 
længere vil drive det. Der har været mange driftsproblemer, og vi kunne 
ikke blive enige med kommunen om en aftale, så vi afventer hvad vi gør 
vedr. drift i 2024.  
 

• Brande City afholdt i år julemessen i Remisen, med et rigtigt fint 
besøgstal. Der var 1251 betalende gæster, og nok omkring ca. 700 børn. 
Så i alt ca. 2000 personer. Der var mange udenbys besøgende, så en god 
reklame for Brande. Til arrangementet blev der desuden tegnet 60 nye 
medlemskaber til Brande City. 
 

• Vi havde igen i år vores ”Handel Lokalt”-konkurrence, hvor der blev 
udtrukket gavekort på kr. 1.000,- hver dag i 15 dage. Der var rigtigt 
mange der deltog i konkurrencen. 
 

• Brande City støttede igen i år Street Art med kr. 50.000,-, og hjalp med 
afspærring af hovedgaden, samt opsætning/nedtagning af flagallé. Street 
Art var igen en kæmpe oplevelse, og god reklame for byen. 
 

• Der blev igen i år lavet en affaldsindsamling, sammen med kommunen 
og DN. Der var god opbakning til arrangementet blandt byens borgere. 
 

• Brande City bakkede også i år op om Brande Markedet, som fik et tilskud 
på kr. 90.000,- til at afvikle arrangementet. I samarbejde med 
Hosekræmmeren, blev der afholdt et fantastisk marked over flere dage 
med mange arrangementer og begivenheder. Til Brande Markedet 
udnævnte Brande City ”Årets Brandit”, og Brande City står ligeledes for 
opsætning/nedtagning af flagallé i flere dage. Det er dejligt, at der er så 
mange frivillige der hjælper Brande City med forskellige opgaver, når der 
er brug for det. 
 

• Brande City havde indsendt ønsker til byrådets budget for 2023. Dette 
indeholdt bl.a.: 

o Et ønske om et fast beløb hvert år til Street-Art på kr. 100.000,-, 
hvilket blev bevilliget af kommunen.  
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o Belysning ved udkørsel fra Borupvej/Ny Sandfeldvej til Herningvej”, 
hvilket blev bevilliget af kommunen. 

o I vores ønske til Budget 2022, havde vi en cykelsti på Vejlevej ud til 
Rundkørsel, hvilket også blev bevilliget. 

o Sammen bygning af Skolen og Hallen. Der er afsat kr. 4 mio. som 
skal benyttes i 2024. 

o Ønsker som ikke kom med i denne omgang: Cykelsti til Uhre, vej 
mellem Hyvildvej og Skerrisvej, lys på stierne i Anlægget, 
Beplantning på Torvet, samt vores ansøgning om kr. 350.000,- til at 
kunne ansætte en City Chef. 

 
• Den ordinære generalforsamling for Brande City blev afholdt på Hotel 

Dalgas, med spisning og et forrygende foredrag og underholdning med 
Connie Svendsen ” Det lille Ekstra”. 
 

• Der er blevet afholdt en stor festaften på Remisen, hvor Sport og Kultur 
udvalget uddelte Brande City priser til Årets Sportsperson, Årets 
Sportsforening, Årets Kulturpris, samt Årets Turistpris. En meget flot og 
godt besøgt festaften. 
 

• Brande City har stået sammen med kommunen om at få vores 
flagstænger malet, og monteret med nye snore og clips. 
 

• Brande City har arbejdet på at få torvehandlerne fast ind på Torvet i 
Storegade. Efter en forsøgsordning, er det nu lykkedes at få en endelig 
godkendelse. 
 

• Udviklings- & Planlægningsudvalget i Brande City kæmper hårdt for at få 
biblioteket flyttet op i Nordea bygningen på Storegade. Vi vil meget 
gerne være med til at fremtidssikre vores skole ”Artium”, da vi kan se, at 
der hurtigt kan blive pladsmangel på skolen. Der er rigtigt mange 
byggegrunde i gang i Brande, og desuden hele området ved ”Det Grønne 
Plus”. Dette vil uden tvivl betyde flere borgere i byen, og derved et behov 
for flere skolepladser indenfor kort tid.  
Vi har haft møde med borgmesteren, der dog meddeler, at kommunen 
ikke overvejer at flytte biblioteket. Kommunen ønsker p.t. ikke at gå i 
dialog, og undersøge muligheden. Men vi opgiver ikke, da vi mener vores 
foreslåede løsning er optimal for byen og borgerne. 
 

• Juletræstænding blev igen et stort tilløbsstykke, hvor Julemanden kom 
med traktor og en flot pyntet vogn. Der blev uddelt gavekort, og der var 
underholdning af Teaterspirerne. 
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• Brande City har også bevilliget kr. 50.000,- til Biennale, som blev afholdt i 
Pakhuset, hvor kunstnere var inviteret til at lave deres kunst, og hvor de 
havde frie hænder til at udfolde sig. 
 

•  Brande City kæmper også en hård kamp for at få råderet over Pakhuset 
sammen med foreløbigt 11 foreninger, som har ytret ønske om at bruge 
huset. 
Ikast- Brande kommune har sat pakhuset til salg, og i beslutningen er der 
ikke sat nogle betingelser for køb/ brug af huset, så alle kan byde, f.eks. 
erhverv og andre. Dette også selvom, at da Brande Kommune købte 
bygningen af DSB, blev det tinglyst at huset skulle bruges til en form for 
medborgerhus og mødelokaler for unge og ældre. Der er dialog i gang 
med borgmesteren. 
 

• Brande City har også haft Ølsmagning på Kvicklys P- plads. 
Arrangementet blev afholdt på ”øllets dag”, som er første lørdag i 
september. 
 

• Til Påske blev der igen hængt påskeæg op i træerne i Brande, og børnene 
kunne gå på bogstavjagt, samt deltage i en konkurrence. 

 
• Der har også været afholdt Halloween og ”OPEN By NIGHT” i Brande, 

hvor der var lavet et ”Scary House”, som blev et meget stort 
tilløbsstykke.  
 

• Udviklings- & Planlægningsudvalget i Brande city har haft møde med 
Brande Hallernes bestyrelse, med tanken om at få lavet 
sammenbygningen mellem Artium og Brande Hallerne her i 2024, da de 
afsatte kr. 4 mio. ellers bliver sendt tilbage til kommunekassen. Vi vil 
også forsøge, at få lavet en aftale mellem Brande Hallerne og 
kommunen, så børnene igen frit kan bruge hallen. 
 

• Brande City havde igen besøg af Patrick, som har ”March mod 
ensomhed”, hvor der om aftenen var spisning på Center Syd Ørbæklund. 
En spændende aften med forskellige indlæg om ensomhed. Dagen efter 
skulle Patrick sendes afsted igen fra Torvet, hvor samtlige børn + mange 
andre fra Dalgasskolen skulle følge med Patrich et stykke af vejen.  
 

• Lørdag og søndag den 16. og 17. december havde forretningerne længe 
åbent, hvor der bl.a. var et juletog der kørte rundt i byen, og der blev 
serveret gratis suppe. Samme dag blev der sat en skærmvæg op ved 
byggegrunden mellem Peking  Grill og Big Bowl. Vi har fået kr. 10.000,- i 
tilskud fra Brande Fonden, og Arne (tidligere ejer af Hotel Dalgas) 
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samlede kr. 8.000,- ind. Den nye skærmvæg skal bruges som debat-, 
opslags-, og kunstvæg. Derfor har vi fået Kunstklassen fra Artium til at 
male på vægen, og ligeledes har vi fået Finn Birkelund til at lave et flot 
maleri. Indvielsen blev et tilløbsstykke. 
 

• Udviklings- & Planlægningsudvalget har haft møde med vores lokale 
politikere. Alle lokale politikere mødte op, og vi havde et godt møde med 
følgende punkter på dagsordenen: Pakhuset, flytning af biblioteket, 
sammenbygning af hallen og skolen, MES Søen, Pulje på kr. 450.000,- 
som byrådet har afsat til større events,- her tænkes på Brandes 850 års 
jubilæum. 
 

• Brande City og har også købt flere nye lyskæder, så udgiften til 
julebelysning løber op i omkring kr. 90.000,-. 
 

• Brande City har støttet med kr. 3.125,- til en hjertestarter ved Kvickly, og 
vi har også støttet Natteravnene i Brande med kr. 5.000,-. 
 

• Udviklings- & Planlægningsudvalget har skrevet til Købmandsstandens  
Finansierings selskab, som er ejer af Storegade 9  (det gamle Meny), om 
et møde, for at se om vi kan finde en løsning på at få bygningen i brug 
igen. Brande City vil meget gerne have en aktivitet i bygningen igen, da 
den har stået tom i mange år. 
 

 

Er du/I ikke allerede medlem af Brande City, så se på 

www.brandecity.dk hvordan også du/I bliver medlem. 

 


